
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte lezer, 

 

We hebben de gezamenlijke doelstelling om in 2030 afvalvrij te zijn. Conform de 

Routekaart Groningen Afvalvrij 2030 lopen er reeds verschillende projecten die 

bijdragen aan deze doelstelling. Met deze brief willen we u informeren over de stand 

van zaken van een aantal van deze projecten. 

 

Uitbreiding gft-voorzieningen 

Per 1 januari 2024 verandert de wetgeving omtrent de inzameling van groente- fruit- 

en tuinafval (gft). Deze regelgeving verplicht gemeenten in Nederland om alle 

inwoners de mogelijkheid te geven om gft-afval gescheiden aan te bieden. We hebben 

in 2023 reeds voorbereidingen getroffen om in 2024 aan deze verplichting te kunnen 

voldoen. 

 

In de gemeente Groningen wordt gft in hoogbouwwijken sinds 2006 nagescheiden. Dit 

is effectiever dan bronscheiding, zeker omdat veel gft vervuild was en alsnog moest 

worden verbrand. Naast deze nascheiding kunnen bewoners onder bepaalde 

voorwaarden zelf een gft-container aanvragen. 

 

Vanwege de aanstaande landelijke verplichting gaan we vanaf het voorjaar van 2024 

ons huidige systeem voor gft bij hoogbouw uitbreiden. Voordat we grootschalige 

veranderingen zullen doorvoeren, willen we eerst testen of de aangeboden extra 

faciliteiten voor gft ook daadwerkelijk gebruikt worden. Hiertoe zullen we twee pilots 

realiseren: 

 

• Pilot bij hoogbouw in een specifieke wijk. In deze pilot plaatsen we groene 

gft-containers naast de bestaande restafvalcontainers bij geselecteerde 
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appartementencomplexen. Bewoners kunnen door middel van hun huisvuilpas 

gebruik maken van deze containers. 

• Pilot bij huizen met meerdere woonlagen en tuinen op de begane grond. 

Bij deze pilot plaatsen we een gft-container in de buurt  van huizen met 

meerdere woonlagen, waarbij op de begane grond een tuin aanwezig is.  

Om inwoners van hoogbouw meer mogelijkheden te bieden voor gescheiden 

inzameling van gft, kan iedere bewoner straks een gft-container aanvragen. Daarnaast 

zullen we extra inzameldagen voor gft-containerbezitters aanbieden. Hiermee voldoen 

we aan de nieuwe wettelijke eisen. 

 

De proef loopt van april t/m oktober 2024 en vervolgens van november 2024 t/m 

maart 2025, om zo het verschil tussen de zomer en de winter goed in beeld te krijgen. 

Samen met onder ander woningbouwcorporaties en inwoners zal worden gezocht naar 

geschikte locaties voor de pilots. Naar aanleiding van de deze proef bepalen we hoe 

we de gft-containers bij hoogbouw verder gaan uitbreiden. 

We zetten begin 2024 uitgebreide communicatiecampagnes op om onze inwoners te 

informeren over deze veranderingen en hoe zij kunnen deelnemen aan de pilots. 

Daarnaast besteden we in onze communicatie extra aandacht in het scheiden van gft. 

 

Week van het Afval 2023 

Tussen 13 en 20 oktober organiseerden we de derde editie van de Week van het Afval, 

waarin we streefden naar het verwezenlijken van onze doelstelling om in 2030 een 

restafvalvrije gemeente te worden. Het hoofddoel van de week was het inspireren van 

bewoners en bedrijven om minder afval te produceren en actief bij te dragen aan 

afvalpreventie.  

 

Het thema van de Week was Hip Hergebruik, gericht op activiteiten en inspiratie 

rondom inrichting en interieur. We hebben voor dit thema gekozen omdat het aansluit 

bij de behoefte aan meer communicatie over het scheiden van verf, maar ook omdat 

het onderwerp concrete handvatten biedt waar bewoners zelf in hun eigen omgeving 

mee aan de slag kunnen. Het programma omvatte diverse onderdelen, zoals het tv-

programma “Happy Huis Make-over” en een succesvolle inzamelactie voor verf op 

druk bezochte weekmarkten, waarbij bijna 1500 kilogram verf werd ingezameld. 

Resultaten van vragenlijsten toonden aan dat de meerderheid van de respondenten 

thuis verfresten bewaart. Op basis hiervan streven we naar een verbeterde 

communicatie over verf en de inleveringsmogelijkheden. 

Verder kwam uit de enquête naar voren dat tweedehands meubels populair zijn; de 

meerderheid van de ondervraagden koopt regelmatig tweedehands meubels en geeft 

aan oude meubels het liefst naar de kringloop te brengen. 

 

We merken dat bewoners het prettig vinden om op laagdrempelige wijze contact te 

hebben over het afvalbeleid. De afgelopen edities hebben we steeds een bereik gehad 

van duizenden mensen; bewoners kwamen ons ook actief opzoeken met vragen en 

opmerkingen. Dit geeft ons de kans om meer gerichte uitleg te geven over ons 

afvalbeleid, maar ook om op te halen wat bewoners belangrijk vinden zodat we hierop 

kunnen inspelen. Daarom willen we vanaf 2024 maandelijks aandacht besteden aan 

afval-gerelateerde onderwerpen. Hierdoor kunnen wij flexibeler inspelen op de 

actualiteit en een breder publiek bereiken. Dit maakt het mogelijk om onze 

doelstelling van een afvalvrije toekomst beter te communiceren en te integreren. 
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Stand van zaken initiatiefvoorstel Afvalpreventie   

Op 21 juni 2023 werd het initiatiefvoorstel “Afvalpreventie, voorkomen is beter dan 

genezen” aangenomen. In dit voorstel werden verschillende initiatieven benoemd om 

afval te voorkomen. 

 

In ons preadvies op het voorstel hebben wij aangegeven positief tegenover het voorstel 

te staan, maar op dit moment over te weinig personele capaciteit te beschikken om alle 

initiatieven te kunnen realiseren. Momenteel loopt er een wervingsprocedure voor een 

projectleider voor dit onderwerp. In 2024 zullen we u verder informeren over de stand 

van zaken en een plan van aanpak voorleggen. 

 

Voedselverspilling 

In lijn met het raadsbesluit “Afvalpreventie, voorkomen is beter dan genezen” van 21 

juni 2023 zijn we aan het verkennen welke mogelijkheden er zijn om 

voedselverspilling in de gemeente Groningen tegen te gaan. Het onderwerp 

voedselverspilling is opgenomen in de Voedselagenda, de nota waarin wordt 

beschreven welke acties plaats zullen vinden ter ondersteuning van de overgang naar 

een duurzamer voedselsysteem. 

 

Op dit moment verkennen we een samenwerking met Greendish, een organisatie die 

gemeentes assisteert bij het bevorderen van duurzame en gezonde voedselpraktijken. 

We streven ernaar om samen met diverse horecaondernemers stappen te zetten op het 

gebied van voedselverspilling en eiwittransitie. De aftrap van dit gezamenlijke project 

vond plaats op 1 december. 

 

Ten slotte zijn we in december gestart met een onderzoek naar voedselverspilling in 

samenwerking met studenten van de Rijksuniversiteit Groningen. De studenten kijken 

naar succesvolle initiatieven om voedselverspilling te voorkomen en hoe we die in 

Groningen kunnen toepassen. 

 

Deelname Europees programma “Renovaccsion” 

Als gemeente Groningen zetten we ons actief in voor de bevordering van de transitie 

naar een circulaire economie, waarbij producten minder worden weggegooid en afval 

hoogwaardig wordt hergebruikt.  

 

Wij zien voor de gemeente Groningen een kans om deel te nemen aan Renovaccsion, 

een vierjarig Europees consortium in het kader van Horizon Europe, een Europees 

subsidieprogramma. Dit initiatief sluit aan bij de doelstellingen die zijn vastgelegd in 

ons coalitieakkoord en bouwt voort op de lopende activiteiten om circulariteit te 

bevorderen in samenwerking met onderwijs, bewoners en bedrijfsleven. Deelnemers 

uit Finland, Italië, Bulgarije en Nederland bouwen een consortium om daarin kennis 

en ervaring rondom circulariteit op te bouwen en uit te wisselen. Het eindresultaat van 

de Groningse bijdrage betreft een methodologie die als leidraad kan dienen voor 

andere gemeenten in Nederland en Europese landen. 

 

Specifiek richt Groningen zich op een project rondom circulair textiel. Voor onze 

beoogde deelname aan het programma werken we nauw samen met ReBlend en de 

Hanzehogeschool.  
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Op 20 juni 2023 hebben we met succes de tweede ronde van de selectie doorlopen. De 

laatste indiening voor de definitieve selectie vond plaats op 26 september. Begin 2024 

zal duidelijk worden of we de subsidie ontvangen. 

 

Vervolg 

In de loop van 2024 zullen wij u, conform de LTA, verder informeren over de stand 

van zaken van het afvalbeleid. Hierin stellen wij u onder andere op de hoogte van de 

stand van zaken van het initiatiefvoorstel Afvalpreventie. 

 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 
 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 


